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Referat af Generalforsamling 24. maj 2023 

Generalforsamlingen blev afholdt i Sognegården, Nærum Kirke, med omkring 55 medlemmer inkl. den 
fuldtallige bestyrelse. Indbudte gæstetalere var Ann Sofie Orth (ASO), Borgmester for Rudersdal 
Kommune, og Morten Landau, Affaldsplanlægger hos Norfors.  

Efter velkomst og præsentation af bestyrelsen gik man over til dagsorden: 

1. Valg af dirigent 

2. Beretning om foreningens virksomhed v/ formand Dina Dohlmann (DD) 

3. Aflæggelse af regnskab v/ kasserer Laila Leth (LL) 

4. Fastsættelse af kontingent v/ kasserer Laila Leth 

5. Behandling af indkomne forsalg fra bestyrelse og medlemmer v/ dirigent 

6. Afholdelse af valg til bestyrelsen v/ dirigent 

7. Eventuelt  

Indlæg: Hvad der sker med vores affald v/Morten Landau, Affaldsplanlægger, Norfors 

Indlæg: Status på Politikken i Rudersdal Kommune v/Borgmester Ann Sofie Orth 

 
1. Valg af dirigent 

Der var ingen kandidater i salen, hvorefter Jørgen Leth blev valgt efter forslag fra bestyrelsen. 
Jørgen Leth konstaterede, at den ordinære generalforsamling var korrekt og lovligt indkaldt. 

 
2. Beretning om foreningens virksomhed 

Der henvises til særskilt præsentation på NGs hjemmeside. 

Input, spørgsmål og kommentarer fra salen: 

• Niels Brüel oplyste, at Skovløberhusene ved Rundforbi og Wesselsminde, skal sættes til salg. 

• Der blev spurgt om ridestien ved den planlagte p-plads ved Stampevej/Skodsborgvej vil blive 

nedlagt? DD svarede, at det vil den højest sandsynligt vest for p-pladsen og enten helt eller 

delvist øst for p-pladsen. 

• Formand for de De Røde Portes Venner gjorde opmærksom på, at foreningen ikke var 

involveret i opførslen/finansieringen af de mange nye ganglåger og porte, der skal etableres i 

forbindelse med Jægersborg Hegn indlemmes i Dyrehaven. 

• På forespørgsel, blev det oplyst, at orienteringsløb ikke er tilladt i Dyrehaven. 

• ASOs kommentar til fartbegrænsningsplan: Der er et generelt ønske hos samtlige 

grundejerforeninger om fartdæmpende tiltag. Den nuværende hastighedsplan fra kommunen 

er lavet for at leve op til de lovmæssige krav i forbindelse hermed. For at få lov til at etablere 

40/km zoner, skal der laves fartdæmpende foranstaltninger. Først derefter kan der søges om 

40/km zoner tilladelse. F.s.v.a. Nærum syd, bekræftede ASO, at området får ny asfalt i 2024, at 

der vil blive etableret bump i forbindelse med det arbejde. 
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• Der blev fremsat ønske om opstilling af stærekasse på Skodsborgvej ved overgang fra skov til 

by ved Hegnsvej. DD oplyste, at det var et anlæg for politiet.  

• Der blev stillet spørgsmålstegn til omkostningerne ved separatkloakering kontra renovation af 

det eksisterende fællessystem. Separatkloakering er fremsat som 30-40% billigere over en 100-

årige periode, men hvordan hænger det sammen, når rørene i fællessystemet skal renoveres 

alligevel? Jørgen Leth kunne oplyse, at en mængde eksisterende rør forventes at kunne 

anvendes til regnvand afledning, hvor utætheder ikke betyder noget. 

• Formanden for Menighedsrådet inviterede til samarbejde omkring Luciaoptog. 

• Brüel & Kjær grunden er købt af Skanska. ASO oplyste, at planerne for grunden har stort 

politisk bevågenhed. Kommunen afventer udspil fra Skanska. 

 
3. Aflæggelse af regnskab 

Det reviderede regnskab blev enstemmigt godkendt, og bestyrelsen fik mandat til at arbejde ud fra 
det fremlagte budget.  

 
4. Fastsættelse af kontingent 

Det blev vedtaget at fastholdelse det nuværende kontingent på 200 kr. pr. husstand pr. år. 

 
5. Behandling af indkomne forslag fra bestyrelse og medlemmer 

Bestyrelsens forslag om ændring af Vedtægternes §5, så tidsfristen for forslag, der ønskes 
behandlet på generalforsamling, ændres fra 15. marts til 15. april, blev enstemmigt vedtaget. 

 
6. Afholdelse af valg til bestyrelsen 

• På ordinært valg, som bestyrelsesmedlem for en toårige periode, var Dina Dohlmann,  

Daniel Minzari og John Andersen. Dina og Daniel blev genvalgt.  

John modtog ikke genvalg og trådte dermed ud af bestyrelsen. 

• Ved ordinært valg for en toårige periode, blev Jan Gudnitz valgt, som bestyrelsesmedlem og 

repræsentant for SaB. 

• På ordinært valg, som første suppleant for en etårige periode, var Tea Bacher Bartholdy.  

Tea blev genvalgt. 

• Ved ordinært valg, som anden suppleant for en etårige periode, blev Annette Borg valgt. 

• Bestyrelsens revisor, Anika Ree, modtog genvalg for en toårige periode.  

 
7. Eventuelt 

• Der blev spurgt om NGs medlemstal på 113 var at betragte som lav. LL oplyste, at i 

grundejerforeninger med frivilligt medlemskab, var der typisk 25-33% tilslutning. NG har 

potentiale til ca. 300 medlemmer, idet der i Nærum er mange mindre grundejerforeninger 

med obligatorisk medlemskab.  

• Bestyrelsen modtog positiv feedback og opbakning til det videre arbejde.  
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Udnævnelse 

Finn Kræmer blev udnævnt til æresmedlem på grund af sit mangeårigt engagement i NG: 

• Medlem i næsten 40 år 

• Medlem af bestyrelsen i mere end 20 år 

• Formand 2002-2010 

• Næstformand 2010-2020 

• Sekretær og webmaster 2020-2022 

 

Indlæg: Hvad der sker med vores affald v/Morten Landau, Affaldsplanlægger, Norfors 

Der henvises til særskilt præsentation på NGs hjemmeside. 

Der blev henvist til hjemmesiden www.norfors.dk under fanerne ”hvad sker der med mit affald” 
og ”sorteringsguide om hvad der sker med dit affald” for mere information. 

Desuden stillede Morten Landau sig til rådighed for henvendelser på mailadresse ml@norfors.dk  

Spørgsmål og kommentarer fra salen: 

• Mange spørgsmål om sortering af specifikke materialer blev stillet. Ved tvivl i hverdagen, var 

rådet at smide materialet i restaffald fremfor at risikere at ødelægge et ”batch”.  

• Kommunens containerpladser tilbyder sortering af flere affaldsfragmenter end hvad der findes i 

husstandene, hvorfor visse typer affald bedst afleveres dér. 

• Der var spørgsmål om syn på individuel bestilling af affaldsafhentning via app eller lignende.  

Det blev oplyst, at p.t. vil være dyrere end den eksisterende afhentningsordning. 

• Der blev spurgt om Norfors har bidraget til høje pfas værdier i Mølleåen. Hertil kunne oplyses, at 

en undersøgelse viser, at der ikke udledes pfas i røgen fra forbrændingen. Man mener, at den 

meget høje temperatur  ”brænder det af” inden det når at kontaminere røgen.  

• Husk poseordning. Læg batterier i en pose og læg den ovenpå skraldespanden. Så tager 

skraldemanden det med. Det er et bedre alternativ end de røde spande, der bliver udleveret i 

løbet af 2023. 

 

Indlæg: Status på Politikken i Rudersdal Kommune v/Borgmester Ann Sofie Orth (ASO) 

ASO kan kontaktes på mail annsofie@rudersdal.dk eller på tlf. 46 11 10 12. ASO modtager også gerne 
invitation til personligt møde eller som taler ved møder og arrangementer. 

ASO redegjorde for Norfors situationen, hvor værket, som ejes af Allerød, Fredensborg, Helsingør, 
Hørsholm og Rudersdal, risikerer konkurs, hvis nyt lovforslag vedtages. 

Lovforslaget handler om en liberalisering af forbrændingssektoren i Danmark, hvor værkerne skal 
konkurrere mod hinanden om affaldet. Tanken er, at så vil de mindst konkurrencedygtige ende med at 
lukke og på den måde nedbringe forbrændingen med 30% og dermed sænke CO2-udslippet. 

Både Klimarådet og flere eksperter, herunder Concito, har undervejs afvist Klimaministeriets måltal 
som realistiske, ligesom de har peget på, at borgere i sidste ende kan blive efterladt med dyrere 
fjernvarme.   
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De kommuner der har investeret i nye moderne forbrændingsanlæg, med velsignelse fra Staten, står til 
at tage de største tab, idet de nye anlæg endnu ikke er afskrevet. Det er ikke muligt at etablere et 
aktieselskab med en negativ egenkapital, og dermed bliver konkurs uundgåeligt. Det betyder, at de 
ældste og afskrevne anlæg, som er mindst klimavenlige, vil formentlig kunne fortsætte. Det er både 
økonomisk og klimamæssigt et selvmål.  

Som direkte konsekvens af lovforslaget forventer kommunerne samlet at lide økonomiske tab i 
størrelsesorden ca. 4,5 milliarder kr. frem mod 2035. Overfor det har regeringen afsat en pulje på 200 
millioner kr. for at imødegå, at kommuner ikke skal stå tilbage med uhensigtsmæssig stor gæld. Det 
hænger overhovedet ikke sammen. For Norfors’ ejerkreds er der tale om 750 mio. kr. De fem 
Kommuner hæfter proportionalt med antal indbyggere og solidarisk. Rudersdal er den næststørste 
kommune i den sammenhæng.  

Lovforslaget skal 3. behandles i uge 22. Hvis lovforslaget vedtages, vil kommunerne lægge sag an mod 
Staten med et erstatningskrav på det fulde tab de måtte lide, idet kommunerne mener der er tale om 
en ekspropriation. Kommunerne er indstillet på at tage sagen helt til Højesteret.  

Generelt er kommunernes økonomi presset. Inflationen gav kommunerne et underskud på 1,9 
milliarder kr. sidste år. 
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